



OUR REF :

TRN : 100259955100003

Date : 28th September 2021

RESENDING CIRCULAR OF 22-Sep-2021 with additional information from MOE

To : Parents of students in Year 13 – EmSAT REGISTRATION FOR ADMISSION INTO GOVERNEMENT OR PRIVATE UNIVERSITIES IN THE COUNTRY

Dear Parents,

Greetings from St. Mary's Catholic High School, Dubai. We would like to share important updates regarding the EmSAT registration.

The National and International Test Department have announced the launch of the Emirates Standardized Test (EmSAT) for the academic Year 2021 -2022

The test is COMPULSORY for both Emirati and Non-Emirati students if they would like to continue their studies in Government or Private universities in the country.

The test is offered for the following subjects:

- English Language
- Mathematics
- Physics (COMPULSORY even if the student does not study Physics in Year 12 and 13)
- Arabic Language
- Chemistry (if opted for)
- Biology (if opted for)
- Computer Science (if opted for)

For more information regarding the EmSAT, do visit this website

https://emsat.moe.gov.ae/emsat/EmSAT_achieve_en.aspx

Kindly fill in the slip at the bottom and send it back on an urgent basis! Please note that these exams are a requirement for admission to Government or Private universities in the UAE. THIS TEST IS A COMPULSORY REQUIREMENT TO MEET THE EQUIVALENCY STATUS FOR COMPLETION OF HIGH SCHOOL.

MAKE SURE YOU BRING YOUR EMIRATES ID TO THE SCHOOL IN ORDER TO COMPLETE THE REGISTRATION PROCESS FOR EMSAT WITH THE IT DEPARTMENT.

Yours sincerely,



Mr. Paul Asir Joseph
(Principal)



I _____ parent of

Studying in Year 13 _____ WISH / DO NOT WISH to register my child for the EmSAT exams.

I am aware that they are compulsory for admission to Government or Private universities in the country.

PARENT SIGNATURE: _____ DATE : _____



Circular to public and private schools for the academic year 2021-2022

| | | | |
|------------------|---|------|-------------------------------------|
| Day | Wednesday | Date | 15 th of September, 2021 |
| Sector | Licensing and Quality - MOE | | |
| Administration | National and International Assessments Department - MOE | | |
| Circular Title | Launching the 6th Cycle of the Emirates Standardized Test – Achieve Grade 12 (EmSAT) 2021-2022 | | |
| Circular Content | <p>Department of Implementation National and International Assessments extend its greetings...</p> <p>We are pleased to announce the launch of the Emirates Standardized Test – Achieve Grade 12 on its 6th cycle for the current academic year 2021-2022</p> <p>EmSAT Achieve test for Grade 12 is mandatory the following categories:</p> <ul style="list-style-type: none"> ◆ Emirati students in public and private schools (Ministry of Education’s curriculum or international curriculum) ◆ Non-Emirati students in public and private schools that teach Ministry of Education’s curriculum ◆ Emirati and non-Emirati students studying at the Continuing Education Centers - Home Study Track ◆ Emirati students applying for scholarships outside the country ◆ Students who desire to complete their studies at a public or private university in the UAE ◆ National service students and applicants to military colleges ◆ Students under British curriculums in their final academic year - Year 13 (who are listed under the above-mentioned categories) ◆ Students of international curriculums who need to equalize their certificates <p>Registration Process for Achieve grade 12:</p> <ul style="list-style-type: none"> ◆ Account credentials (username and password) for EmSAT – Achieve grade 12 portal will be distributed accordingly to each school, taking into consideration the below: <ul style="list-style-type: none"> → School principals must assign coordinators to ensure that all grade 12 students are registered using ID card-reader or by self-registration through MOE website: https://emsat.moe.gov.ae/emsat/emsat_register_ar.aspx → Coordinators may view students’ data and results through their portal. | | |

- Coordinators are **fully responsible** for accepting or rejecting requests of failed students who need to reactivate their accounts through the portal.
- Provided portal credential is granted for the school as an entity not for individual employee.
- Re-assigning coordinators at any time (during current or next year), credentials must be shared with the new one.
- Make sure **not to change** the provided password.

- ◆ School principals must emphasize on the importance of EmSAT as well as urge students to book their tests and avoid affecting their university or scholarship applications.

Registration Conditions for Achieve grade 12:

- ◆ While registering students, who are children of Emirati mothers, assure to select children of Emirati mothers field along with attaching their birth certificate (students will be referred to legal affairs in case of submitting irrelevant documents).
- ◆ While registering students of determination assure to select special needs field along with attaching official medical reports supporting their health condition.
- ◆ While registering students who do not hold an Emirates ID for any reason, **assure to submit** through EmSAT website (Contact us page), an identification paper in addition to any official document that clarifies the case.
- ◆ EmSAT Achieve grade 12 is one of the **university admission requirements** for public/private universities and colleges in the UAE.
- ◆ EmSAT Achieve grade 12 is **one of the main conditions** when applying for scholarships through higher education institutions in the UAE.
- ◆ Students who are expected to apply for national service must ensure taking the test **before their joining date**.
- ◆ EmSAT Achieve tests offer the following subjects for all targeted applicants:
 - **Mandatory subjects:**
 - ◇ Arabic
 - ◇ English
 - ◇ Math
 - ◇ Physics
 - **Other subjects (upon desired major)**
 - ◇ Chemistry
 - ◇ Biology
 - ◇ Computer Science



- ◆ Implementing UAE's Cabinet declare (9/4F – Year 2021) regarding establishing payments for the Emirates Standardized Test – Achieve as follow:

| # | Grade 12 student's category | Test Fees | Subject | Retake Fees |
|---|---|--|---|-----------------------|
| 1 | Emirati and children of Emirati women | Free (1 st attempt only) | Mandatory subjects: Arabic, English, Math and Physics | 100AED Per subject |
| | | 100AED | Per other subjects | |
| 2 | Non-Emirati | 300AED | Mandatory subjects: Arabic, English, Math and Physics | |
| | | 100AED | Per other subjects | |
| 3 | Children of Frontline workers (Fakhr Al Watan Card holders) | Exempted from any payments | | |

- ◆ EmSAT website contains all test specifications, performance levels and test questions samples.
- ◆ EmSAT website contains registration process, test rules and policies, test instructions, test calendar and a list of all authorized test center across the UAE.
- ◆ Students will have the opportunity to choose test dates, locations and timings as well as viewing all results on their **Achieve – Student Portal**.
- ◆ Its obligatory for students to thoroughly **read list of terms and conditions** available on the portal and they will be fully responsible if any is violated.
- ◆ Students **must** complete the payment process to confirm their tests booking (referring to above table).
- ◆ Students now have the option to submit their absence excuses through their portal; once the excuse get accepted the paid amount will be credited to their accounts allowing them to re-book without paying.

Results of the Emirates Standardized test - Achieve grade 12 are a crucial indicator in making the necessary decisions to enhance UAE's education system.

Consignee

Public and private cycle 3 schools



| | |
|-------------------------------------|---|
| Contact information (for inquiries) | For technical inquiries (registration, not receiving username and password), or any other inquiries kindly visit <i>contact us page</i> on EmSAT website: www.emsat.moe.gov.ae |
| Notes | <ul style="list-style-type: none">◆ During the current situation of COVID-19: students must adhere to all precautionary and preventive measures mentioned in the student guide on EmSAT website.◆ A negative PCR test result must be provided at the test center for a maximum period of 48 hours through Al Hosen/ SEHA app; if one positive result occurred, it's obligatory to provide 2 consecutive negative results before booking for the test.◆ If card reader was not installed, kindly use the link below and the same computer to register students on EmSAT portal.◆ User manuals and a directory video representing the registration process to coordinators and students is available on EmSAT website.◆ Official Emirates Standardized Test website: www.emsat.moe.gov.ae |
| Attachments (if any) | Card reader toolkit link: https://drive.google.com/file/d/1UFNIHluCSulpitQmfrFYJHb5-0YjpmVG/view?usp=sharing |

APPROVED,,,

Hessa Ahmad Al Wahabi
Director of National and International
Assessments Department
Ministry of Education

تعميم للمدارس الحكومية والخاصة للعام الأكاديمي 2021-2022م

| اليوم | الأربعاء | التاريخ | 15/سبتمبر/2021 |
|---------------|--|---------|----------------|
| القطاع | التراخيص والجودة بوزارة التربية والتعليم | | |
| الإدارة | تطبيق الاختبارات الوطنية والدولية التابعة لوزارة التربية والتعليم | | |
| عنوان التعميم | إطلاق الدورة السادسة لاختبار الإمارات القياسي – انجاز للصف الثاني عشر (EmsAT Achieve) 2021-2022م | | |
| مضمون التعميم | <p>تهديكم إدارة تطبيق الاختبارات الوطنية والدولية أطيب التحية...</p> <p>يسعدنا الإعلان عن إطلاق الدورة السادسة لاختبار الإمارات القياسي – انجاز للصف الثاني عشر للعام الأكاديمي 2021-2022م</p> <p>يعتبر اختبار انجاز للصف الثاني عشر إلزامياً لكل من الفئات التالية:</p> <ul style="list-style-type: none"> ◆ الطلبة الإماراتيين في المدارس الحكومية والخاصة (منهاج وزارة التربية والتعليم أو المناهج الدولية) ◆ الطلبة غير الإماراتيين في المدارس الحكومية والخاصة التي تدرس منهاج وزارة التربية والتعليم ◆ الطلبة الإماراتيين وغير الإماراتيين الدارسين في مراكز التعليم المستمر المتكامل – مسار الدراسة المنزلية ◆ الطلبة الإماراتيين المتقدمين للابتعاث خارج الدولة ◆ الطلبة الراغبين في إكمال دراستهم في إحدى الجامعات الحكومية أو الخاصة داخل الدولة ◆ طلبة الخدمة الوطنية والمتقدمين الى الكليات العسكرية ◆ طلبة المنهاج البريطاني في آخر سنة دراسية (Year 13) والمدرجين تحت الفئات المذكورة أعلاه ◆ طلبة المناهج الدولية الذين يحتاجون إلى معادلة شهاداتهم <p>آلية التسجيل لاختبار انجاز للصف الثاني عشر:</p> <ul style="list-style-type: none"> ◆ سيتم ارسال صلاحيات الدخول (اسم مستخدم وكلمة مرور) لمنصة اختبار الامارات القياسي – انجاز الخاصة لكل مدرسة، مع الأخذ بعين الاعتبار النقاط التالية: ← على مدير المدرسة تعيين منسقين للتأكد من تسجيل طلبة الصف الثاني عشر باستخدام قارئ الهوية أو التسجيل ذاتياً من خلال موقع وزارة التربية والتعليم: https://emsat.moe.gov.ae/emsat/emsat_register_ar.aspx ← يمكن للمنسق الاطلاع على بيانات ونتائج الطلبة من خلال المنصة. ← يتحمل المنسق المسؤولية التامة لقبول أو رفض طلبات الطلبة الراغبين بإعادة تفعيل حساباتهم من خلال المنصة. ← صلاحية المنصة خاصة للمدرسة كجهة وليس لموظف معين. ← عند تغيير المنسق في أي وقت (خلال العام الحالي أو القادم) يجب مشاركة الصلاحيات مع المنسق الجديد. ← يرجى عدم تغيير كلمة المرور المرسله نهائياً. | | |

♦ يتوجب على مدير المدرسة توعية الطلبة بأهمية اختبار الإمارات القياسي، وحثهم على حجز الاختبارات حتى لا يؤثر ذلك على طلبات الالتحاق بالجامعات والمنح الدراسية.

شروط التسجيل لاختبار انجاز للصف الثاني عشر:

- ♦ يتوجب على الطلبة من أبناء المواطنين عند التسجيل اختيار خانة فئة أبناء المواطنين والتأكد من ارفاق شهادة الميلاد الصحيحة (في حال التلاعب من خلال ارفاق وثائق غير صحيحة سيتم رفعها للشؤون القانونية لاتخاذ الإجراءات اللازمة).
- ♦ يتوجب على الطلبة من أصحاب الهمم عند التسجيل اختيار خانة فئة أصحاب الهمم ورفاق التقارير الطبية المعتمدة عن الحالة الصحية.
- ♦ في حال كان الطالب من الحالات الخاصة التي لا تملك الهوية الإماراتية لأي سببٍ كان، عليه إرسال أوراق ثبوتية بالإضافة الى مستند معتمد يوضح سبب عدم توفر الهوية؛ وذلك من خلال صفحة التواصل الموجودة على الموقع (اتصل بنا).
- ♦ يعتبر اختبار انجاز شرط من شروط القبول الجامعي للجامعات والكليات الحكومية والخاصة في الدولة.
- ♦ يعتبر اختبار انجاز شرط من شروط التقديم للبعثات عن طريق مؤسسات التعليم العالي في الدولة.
- ♦ على الطلبة المتوقع تقدمهم للخدمة الوطنية التأكد من تقديم الاختبار قبل تاريخ الالتحاق بالخدمة.
- ♦ يطرح اختبار الامارات القياسي - انجاز المواد التالية لجميع الفئات المستهدفة:

← المواد الأساسية

- ◇ اللغة العربية
- ◇ اللغة الإنجليزية
- ◇ الرياضيات
- ◇ الفيزياء

← مواد أخرى (حسب التخصص الجامعي)

- ◇ الكيمياء
- ◇ الأحياء
- ◇ علوم الحاسوب

♦ تم تطبيق قرار مجلس الوزراء (9/4و) لسنة 2021 بشأن استحداث رسوم اختبارات الامارات القياسي - انجاز، وذلك على النحو التالي:

| م | فئة طلبة الصف الثاني عشر | رسوم الاختبار | المواد | رسوم الاعادة |
|---|--|---------------------------------|--|-------------------------------|
| 1 | المواطنين وأبناء المواطنين | مجانياً للمرة الأولى فقط | المواد الأساسية: اللغة العربية، اللغة الإنجليزية، الرياضيات، الفيزياء | 100 درهم للمادة الواحدة |
| | | 100 درهم | لكل مادة أخرى | |
| 2 | الغير مواطنين | 300 درهم | المواد الأساسية: اللغة العربية، اللغة الإنجليزية، الرياضيات، الفيزياء | 100 درهم |
| | | 100 درهم | لكل مادة أخرى | |
| 3 | أبناء خط الدفاع الأول (حامل بطاقة فخر الوطن) | إعفاء من رسوم الاختبار والاعادة | | |

| | |
|--|------------------------------------|
| <p>♦ يتوفر على الموقع مواصفات الاختبار، مستويات الأداء، ونماذج لأسئلة الاختبار.</p> <p>♦ يتوفر على الموقع آلية التسجيل، سياسات وقوانين الاختبار، تعليمات الاختبار ومواعيد ومراكز الاختبار المعتمدة في الدولة.</p> <p>♦ سيتمكن الطالب من اختيار مواعيد ومقار الاختبارات والاطلاع على النتائج من خلال حسابه الخاص في منصة اختبار انجاز.</p> <p>♦ يتوجب على الطالب الاطلاع على لائحة الشروط والأحكام المتوفرة على منصته الخاصة، ويتحمل المسؤولية التامة في حال عدم الالتزام بها.</p> <p>♦ يتوجب على الطالب استكمال عملية الدفع لتأكيد حجز الاختبارات اعتماداً على الجدول المذكور أعلاه.</p> <p>♦ سيتمكن الطالب من تقديم أعذار الغياب من خلال منصته الخاصة؛ في حال تم قبول العذر، سيتم إضافة رصيد لمنصة الطالب وذلك لإتاحة فرصة الحجز دون الحاجة للدفع مرة أخرى.</p> <p>تعد نتائج اختبار الإمارات القياسي - انجاز للصف الثاني عشر من أهم الوسائل في اتخاذ القرارات اللازمة لتحسين منظومة التعليم في الدولة.</p> | |
| <p>مدرس الحلقة الثالثة الحكومية والخاصة</p> | <p>المرسل له</p> |
| <p>للاستفسرات التقنية (التسجيل، عدم استلام اسم المستخدم وكلمة المرور) لو أي استفسرات أخرى يرجى زيارة صفحة التواصل الموجودة على الموقع (اتصل بنا): www.emsat.moe.gov.ae</p> | <p>بيانات التواصل (للاستفسرات)</p> |
| <p>♦ في الوضع الراهن لجائحة كورونا: يتوجب على الطالب الالتزام بجميع الإجراءات الإحترازية والوقائية المتوفرة في دليل الطالب عبر الموقع الالكتروني.</p> <p>♦ يجب توفير نتيجة فحص سلبية لمسحة الأنف PCR في مركز الاختبار لمدة أقصاها 48 ساعة عبر تطبيق الحصن / صحة؛ وفي حال وجود نتيجة ايجابية واحدة، يجب التأكد من توفير نتيجتين سلبيتين متتاليتين قبل الحجز للاختبار.</p> <p>♦ إذا لم تقم بتحميل رابط قارئ الهوية سابقاً، يرجى استخدام الرابط في المرفقات أدناه واستخدام نفس الحاسوب لإجراءات تسجيل الطلبة في منصة اختبار الإمارات القياسي.</p> <p>♦ يتوفر فيديو وأدلة توضيحية عن خطوات التسجيل بمنصة EmsAT للمنسقين والطلبة على الموقع الرسمي لاختبارات الامارات القياسي.</p> <p>♦ الموقع الرسمي لاختبار الإمارات القياسي www.emsat.moe.gov.ae</p> | <p>الملاحظات</p> |
| <p>♦ رابط تحميل قارئ الهوية: https://drive.google.com/file/d/1UFNIHuCSuIpitQmfrFYJHb5-0YjpmVG/view?usp=sharing</p> | <p>المرفقات (إن وُجد)</p> |

يعتمد،،،

حصة أحمد الوهابي
مدير إدارة تطبيق الاختبارات الوطنية والدولية
وزارة التربية والتعليم